
 
 
 

 

 

Minnesanteckningar  
 

 

  

Ärende Samordningsgruppen  
  

Datum 2022-03-25                          
  

Plats Alingsås lasarett 
  

Närvarande 
(√) 

Marie Blomqvist 
Lerums kommun 

√ Katarina Andersson 
Sjukhusen i väster 

- 

 Christina Nyström, ordförande 
Sjukhusen i väster 

√ Helena Blomqvist 
Offentliga rehabenheter 

√ 

 Ann Blom 
Lerums kommun 

√ Maja Berndes, del av mötet 
Regionhälsan 

√ 

 Helena Balte  
Alingsås kommun 

√ Jenny Nilsson 
Privata vårdcentraler & Rehab 

√ 

 Cathrine Thanner 
Offentliga vårdcentraler 

√ Karin Hansson 
Ordförande UG Psykisk hälsa & 
missbruk 

√ 

 Stina Ekdahl 
Habilitering och hälsa 

- Ann-Sofi Isaksson 
HSN V                              

- 

 Gunlög Hedtjärn 
Södra Älvsborgs sjukhus 

√ Susanne Mälsjö 
Tandvården 

- 

 Karin Alvermalm, vice 
ordförande 
Alingsås kommun 

√ Lena Arvidsson 
Processledare SAMLA 

√ 

 Anita Hedström 
Alingsås kommun 

- Eva Öhrvall 
Ordförande UG Äldre 

√ 

 Linda Axelsson Ödman 
Ordförande Barn och unga 
 

√ 
 
 

Privata vårdcentraler 
Agneta Lindberg 
Ordförande UG In- och utskriv. 
Karolina Wolmhag 
Delregional samordnare 

 
√ 
 
√ 

   Maria Ljung 
GR 

- 

     
 

1. Välkommen 
Christina Nyström, ordförande hälsar välkommen till dagens möte.  

 
2. Föregående minnesanteckningar 2022-02-04  
Inga synpunkter, minnesanteckningarna läggs till handlingarna 

 
3. Fortsatt dialog: Samverkansstruktur SAMLA 
Christina Nyström ger en sammanfattning med utgångspunkt från Nära vård och 

beslut att förändra strukturen i SAMLA.  

 



 
 
 

 

 

Gruppdialog i tre  grupper – Lerum, Alingsås och en grupp med representanter från 

Alingsås lasarett, rehab och SÄS. 

Följande frågor diskuterades 

- Vad är fördelarna med NOSAM (Närområdesgrupp)? Hur kan vi säkerställa 

dem? 

- Vad är utmaningarna med NOSAM? Hur kan vi överbrygga dem? 

- Vilket mandat behöver representanterna som sitter i NOSAM ha? 

- Finns det vinster att ha samma struktur för ledarskapet som i 

Samordningsgruppen om inte, vad kan bli bättre? 

- Hantering av viktiga gemensamma utvecklingsfrågor som inte kommer till 

NOSAM grupperna – vilka frågor skulle det kunna vara? 

Se sammanfattande svar i bifogad PP-presentation. 

 

Kort sammanfattning  

- Vad vi ser att en agenda för NOSAM skulle kunna innehålla? Förslag: hantera skav 

i samverkan, uppdrag från samordningsgruppen och följa upp avvikelser 

- Ett förslag till uppdragsbeskrivning för NOSAM ska tas fram. Som representant i 

NOSAM behöver personen ha mandat samt att finnas så nära verksamheten som 

möjligt.  

- Vårdcentralerna är en viktig samverkanspart i NOSAM då de möter alla individer 

i alla åldrar.  

 

Beslut: Inkomma med vilka som ska representera i Närområdesgrupperna - 

NOSAM från samtliga organisationer till Lena.  

Beslut: Lena Arvidsson påbörjar ett första utkast till uppdragsbeskrivning som 

därefter går ut till samordningsgruppen för synpunkter. Uppdraget har betydelse 

för vilka representanter som ska utses.  

Beslut: Planerad uppstart av NOSAM i september 2022 både i Lerum och Alingsås. 

 
4. Information SÄS omställning organisationsförändringar 13.00 – 13.30 

Karin Scharl, chefsjuksköterska Södra Älvsborgs sjukhus samt Torben Phil, 

ekonomichef Södra Älvsborgs sjukhus deltar digitalt. 

Sammanfattning: Omställningen bör ske tillsammans då alla har ett gemensamt 

ansvar för individens bästa. Ny organisation inom SÄS som innebär att det nu är nio 

verksamhetsområden från tidigare femton. Fokus ligger på att utveckla arbetssätt 

utanför sjukhuset t ex uppbyggnad av mobila team och ökad användning av digitala 

hjälpmedel. PP-presentation bifogas minnesanteckningar. 

 

 

 



 
 
 

 

 

5. Förtydliga och/eller utöka uppdrag för SIP- samordnare och MHFA 
instruktörer suicid 

Lena presenterar medel för psykisk hälsa och suicidprevention som SAMLA blivit 

tilldelade för 2022, se PP-sammanfattningen.  

Medlen för suicidprevention används till stor del för att utbildning av MHFA-

instruktörer. Lena och Karolina informerar att MHFA- instruktörerna känner en viss 

otrygghet i sitt uppdrag som delvis beror på att deras chefer inte har haft tillräcklig 

kunskap om vad uppdraget består i. För att trygga instruktörerna tycker 

samordningsgruppen att instruktörerna ska få fria händer att bestämma vilka 

grupper de initialt vill utbilda. Hemtjänst och barn och unga ses vara prioriterade 

grupper för utbildning. Lena informerar att det finns en plats kvar på utbildningen 

av MHFA-instruktörer v.17. Återkoppla till Lena om någon verksamhet vill utbilda en 

medarbetare.  

 

Beslut: Förtydliga uppdraget för instruktörerna och därefter ett utskick i linjen. 
 

Det finns även avsatta medel för Samordnad individuell plan - SIP. Dialog kring hur 

vi ska komma vidare med SIP då statistiken visar att arbetet inte kommit i gång. De 

som är SIP-samordnare behöver ledning och styrning och är viktiga i arbetet runt SIP. 

Viktigt att komma ihåg varför vi ska göra SIP? Det är den enskildes plan. Viktigt att 

samtliga representanter i samordningsgruppen är tydliga i budskapet i sina 

respektive organisationer att SIP ska erbjudas när det finns ett identifierat behov av 

att samordna vård och omsorg och förmedla vikten av följsamhet till riktlinjer och 

rutiner gällande SIP. Uppföljning i handlingsplanen är öka antalet SIP i samverkan. 

 

6. Socialmedicinsk mottagning – nuläge 
Mottagningarna startade i september 2021 och på dagens möte lyfts utmaningar 

och positiva aspekter. Sjuksköterskan på mottagningarna slutar men en ny 

sjuksköterska börjar 8 april. Lokalfrågan i Lerum som inte varit optimal ses över. Lena 

informerar  att FOU i väst ska utvärdera arbetssättet. Den Vuxenpsykiatrisk 

öppenvårdsmottagningen i Alingsås som ska vara på konsultnivå har nu mött upp 

vilket ses mycket positivt. Socialmedicinsk mottagning är en lågtröskelverksamhet 

och det krävs inte någon remiss vilket inte varit tydligt.  SAMLA har medel för att 

finansiera en 1,5 tjänst för sjuksköterska under 2022 då medlen för 

samordningsansvaret hos kommunen tas bort vilket nu varit på totalt 40%.  

 
Beslut: Uppmanar samtliga organisationer/verksamheter att ta med sig frågan hem 

om att det finns möjlighet för en medarbetare att arbeta 50% som sjuksköterska på 

en av mottagningarna. Annons kommer att gå ut för att det ska gå rätt till. 

 

 

 



 
 
 

 

 

7. Delta i SKR Ledarskapsutbildning till hösten 2022 
Utbildningen är nu digital, tidigare har den varit analog. Fråga: Finns intresse att 

delta för samordningsgruppen? Det finns en vinst att göra ett gemensamt arbete 

tillsammans i SAMLA utifrån utbildningen.  

 

Beslut: Lena tar kontakt med SKR och undersöker när till hösten 2022 utbildningen 

börjar.   

 
8. Övriga frågor 

o UG-psykisk hälsa och missbruk  
Karin Hansson, ordförande informerar om en tvist p.g.a. nedstängningen av 

öppenpsykiatriska mottagningen i Lerum 2021. Kommentar från 

samordningsgruppen är att det finns en lärdom i det som hänt. När en verksamhet 

planerar för en förändring så påverkar det andra verksamheter i samverkan. Vi 

behöver bli bättre på att kommunicera med varandra innan förändringar sker. 

  
Resultat: Utifrån presentationen har samordningsgruppen nu fått informationen om 

tvisten. Ordförande och vice ordförande undersöker arbetsgången vad gäller 

hantering av tvistefrågor. Först hantering på delregional nivå och därefter eventuellt 

lyfta tvisten vidare till VVG – Vårdsamverkan Västra Götaland där de är 

representerade utifrån delregional vårdsamverkan SAMLA. 

 

Karin Hansson lyfter åter igen att representation saknas från psykiatrin i UG psykiskt 

hälsa och missbruk. Gunlög Hedtjärn informerar att ny chef till 

öppenvårdspsykiatrisk mottagningen börjar i april.  

 
o UG samverkan in- och utskrivningsprocessen 

Agneta informerar om att två samverkansdialoger kring slutenvårdsprocessen är 

planerad till början av april månad i Lerum och Alingsås. Viktigt att cheferna då lyfter 

vikten av att följa riktlinjer och rutiner och att ett arbete kring att genomföra SIP 

lyfts. Diskussion kring egenvård förs på UG, men behöver också lyftas på kommande 

samordningsgruppens möte. Christina Nyström informerar om ett förslag att starta 

ett pilotprojekt med Akutläkarbil – ett samarbete mellan akutmottagningen och 

ambulansen under 2022 alternativt 2023. Beslut har inte fattats ännu.  

  

o UG barn och unga 
Karolina berättar kort att hon haft en dialog med SÄS slutenvård och mottagning för 

somatisk vårdade barn och unga kring utskrivningsprocessen. Resultatet blev inte 

som förväntat och det kanske är mer befogat att arbeta med utskrivningsprocessen 

kring psykiatri och barn? Fortsatt dialog får ske om hur och om det ska påbörjas en 

dialog. 

 



 
 
 

 

 

o Hur nå ut till flera i våra organisationer? Idéer, t ex gemensam heldag till 
hösten med intressant innehåll…, gemensam kompetensutveckling – 
kring vad?  

                 Frågan bordläggs på dagens möte och flyttas till den 20 maj. 
 
o Brukarmedverkan i ny samverkansstruktur? 

                 Frågan bordläggs på dagens möte och flyttas till den 20 maj. 
 
o Våld i nära relationer 

Frågan bordläggs på dagens möte och flyttas till den 20 maj 
 
 

9. Planerade punkter till kommande möte 
a. Se ovanstående punkter 

b. Fortsatt arbete med dialog samverkansstrukturen SAMLA 

 
10. Viktiga punkter på dagens möte 

a. Dialog samverkansstrukturen 

b. Socialmedicinsk mottagning 

c. Hantering av Tvist ärende 
 

 

 

Nästa möte  den 20 maj kl.08.30 – 16.00 med politiska samrådsgruppen på em. Det kommer 
att vara på Grand Hotel Alingsås. 
 
 
 
 
Vid minnesanteckningen 
Lena Arvidsson, Processledare SAMLA 
Karolina Wolmhag, delregional samordnare 
 


